

Noch immer wohnt ihre Mutter Selihe in dem kleinen Haus mit den vier Zimmern, welches einst ihrer zwölfköpfige Familie ein leckes Dach bot. Und noch immer tropft das Wasser in Eimer, wenn es regnet. 18 km trennen das Dorf Klina von Mitrovica, einer der einst reichsten Städte des Kosovo.

Kumrije wurde als Fünfte geboren. Sie weint, wenn sie über ihre Kindheit nachdenkt. Nie reichte das Essen. Zur Schule gehen konnte sie nicht.

„Ich möchte dich hier, in diesem Land, nie wieder sehen“, wünschte ihr die Mutter, als Kumrije mit ihren Kindern nach Deutschland aufbrach. „Nur als Besuch“.

Kumrije hat 2015 für sich und ihre Kinder Valentina, Valdrina und Fuad Asyl in Deutschland beantragt.

Der Antrag wurde am 28.4.2016 als offensichtlich unbegründet abgelehnt.

Die Odysee der Familie geht seither weiter.

ERGO SUM — KUMRIJE MONROE

Her mother Selihe still lives in the small house with four rooms, which once offered her family of twelve a leaky roof. And to this day rain drops drip in buckets. 18 km separate the village of Klin from Mitrovica, one of the richest towns in Kosovo. Kumrije was born the fifth. She cries when she thinks about her childhood. There was never enough food. She could not go to school.

"I never want to see you here, in this country, ever again", her mother had said when Kumrije left for Germany with her children, "only to visit."

In 2015, Kumrije applied for asylum in Germany for herself and her children Valentina, Valdrina and Fuad.

In April 2016 her application was rejected as unfounded.

The odyssee of the family goes on... on search for a better life they try to find peace in France at the time.

[updated 2020]